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Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 436 (Alm. del), som Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

har stillet til ministeren for grøn trepart den 5. februar 2025. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter 

Kofod (DF). 

Spørgsmål nr. 436 (Alm. del) fra Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

”Når ministeren på borgermødet i Oksbøl den 3. februar 2025 udtalte: ”Det er ikke holdbart, at ulve i 

Danmark opholder sig i nærheden af mennesker eller passerer boligområder,” vil ministeren så oplyse, 

hvad ministeren konkret agter at gøre ved det? Der henvises til artiklen ”Minister på borgermøde: Ulve 

nær mennesker er ikke holdbart.”, eb.dk, den 3. februar.” 

Svar 

Ulve ikke skal løbe rundt, hvor mennesker bor og lever. For mig kommer danskernes tryghed før hensy-

net til ulven. Jeg har derfor bedt mit ministerium om at endevende reglerne og undersøge, hvordan vi 

kan få flere værktøjer til at regulere ulven og hvordan vi kan styrke overvågningen af ulve. Vi skal være 

endnu tættere på borgerne, så folk kan føle sig trygge. Jeg arbejder desuden for at lempe ulvens beskyt-

telse, så vi i Danmark får bedre muligheder for regulering af ulven. Det har jeg allerede drøftet med EU's 

miljøkommissær, som snart fremsætter et forslag til ændring af ulvens beskyttelse i habitatdirektivet. 
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